
Hallgatói beszámoló Erasmus 2024 

 

Kotmayer Anna vagyok harmadéves pszichológia szakos hallgató. 2024-ben a tavaszi félévemet 
Padovában töltöttem az Erasmus ösztöndíj keretében. Ezidő alatt nagyon sok fantasztikus 
élménnyel és új baráttal gazdagodtam, ezért bátorítok mindenkit, hogy éljen az Erasmus adta 
lehetőségekkel, mert sokat lehet belőle profitálni. Az első helyen nekem nem Padova volt, de így 
is nagyon örültem, hogy odamentem, nagyon megszerettem a várost. 

A város 

Padova óriási vonzerője, hogy az egyetem jelenti a várost és a város az egyetemet jelenti. Rengeteg 
a fiatal, külföldi diák és az olaszok körében is elég népszerű a hely. Sok az erasmusos diák is, ez 
azért jó, mert sok új emberrel lehet találkozni, de persze a hátránya, hogy nehéz megismerni 
mindenkit, fix társaságot létrehozni. Általános tapasztalatom volt, hogy még az erasmus utolsó 
heteiben is találkoztam új emberekkel, de ez engem nem zavart, kifejezetten szerettem. Nagyon 
sok hely (pl. múzeumok) az egyetem tulajdonához tartoznak, így sok minden ingyenes az 
egyetemistáknak, ezeknek érdemes utána nézni. A belváros építészetileg gyönyörű, igazi 
hangulatos, olasz kis városka. Sok a beülős kocsma a városban is, de szórakozóhelyek nagyon 
nincsenek, inkább csak a város szélén. Nagyon ajánlom a Piazza dei Signorit az első aperol 
elfogyasztásának helyéül. :D (Fun fact, hogy az Aperol Spritz ebből a megyéből származik, így itt a 
legolcsóbb Olaszországban és iszonyú finom, nem lehet kihagyni!). A város nagy hátránya a 
nagyon rossz tömegközlekedés, így kb. mindenki biciklivel jár. Érdemes már első héten is 
beszerezni egy biciklit, nagyon megéri azt használni mindenhova. Persze tömegközlekedni is 
lehet, csak akkor számolni kell a sok késéssel:D. Sajnos sok a bicikli lopás, nekem is ellopták a 
biciklimet második héten, ez elég rossz élmény volt. Ezért az első teendő egy jó, erős lakat 
beszerzése, anélkül necces kint hagyni a biciklit bárhol. A városban kevés a zöld terület, inkább 
épületek, templomok vannak, ezeket mindenképp érdemes meglátogatni. Ha hiányzik a 
természet, akkor van egy nagyon király Botanikus kert a város közepén (ingyenes), illetve elég közel 
vannak a hegyek, lehet menni kirándulni a közelbe.  

Szállás 

Azt hiszem ez volt az Erasmus egyik legnehezebb pontja. Sokat olvastam erasmus előtt, hogy 
nehéz szállást találni és ez tényleg így van. Én már 5 hónappal előtte elkezdtem és ez jó ötlet is 
volt, mivel elég sokáig tartott a keresés. Érdemes különböző oldalakat nézni (Housingeverywhere, 
Idealista) illetve Facebookot, Whatsapp csoportokat. Nagyon kell vigyázni mert elég sok az 
átverés, én pl. Facebookon találtam meg a szállásom, ami tök jó volt, de előtte már vagy 10 
átverésen mentem keresztül, szóval kicsit megterhelő folyamat. Nagyon nagyon fontos, hogy nem 
szabad pénzt küldeni előre senkinek, amíg nem láttad videón!! a szállást és nem beszéltél a 
tulajjal. Ez azért fontos, mert lehet, hogy a képek, amiket küldenek csak kamuk, így a videó 
megbízhatóbb, és az a tulaj, aki őszinte, nem fog ódzkodni a videóhívástól. Ha ebben kell bármi 
segítség a lenti elérhetőségen, nyugodtan keressetek, tudok javasolni csoportokat, de így is 
nagyon gyorsan elkapkodják a helyeket, nagyon kell figyelni. Koliba szinte esélytelen bekerülni, de 
talán nem lehetetlen. Az alaphozzáállás az, hogy csak olaszoknak és nem európaiaknak adják ki 
őket, ezután töltik fel a helyeket európaiakkal, szóval elég kockázatos erre alapozni. Én végül 
lakásban voltam, ott béreltem egy szobát, két fantasztikus lakótárssal, de ismertem pont egy 
magyar srácot, aki nagy nehezen bejutott egy koliba. Úgy láttam, hogy ha a lakáskeresés 
nehézségein túl van az ember, onnan már minden menni fog���� 



Élmény 

Az erasmusos élmény nagyon különleges, hiszen olyan volt, mintha egy hosszú vakáció lenne, de 
közben ugyanúgy teljesítenem kellett suliban, és vizsgázni, tanulni kellett. Számomra az első egy 
hónap volt nehéz, hiszen ekkor kellett megszokni minden új dolgot, és nehezen alkalmazkodtam 
a változáshoz. Ezután kezdtem el nagyon élvezni. Sok ember nagyon segítőkész volt az 
erasmusosokkal, például az ottani önkéntesekhez, illetve ingyenes pszichológusi konzultációhoz 
is fordulhatsz, ha van valami nehézséged. Adminisztratív dolgokban is segítőkészek az ottani 
tanulmányi osztály munkatársai. Habár sok a papírmunka, szerencsére ezzel nem volt gondom. 
Az erasmusos élmény során azt tapasztaltam, hogy sok olyan dolgot tesz az ember, amelyet 
otthon nem feltétlenül tenne, és sokkal nyitottabban áll a dolgokhoz, emberekhez. Érdekes 
élmény az, hogy pár hónap alatt otthonoddá válik egy idegen város. Természetesen voltak 
nehézségek, ezt fontos megjegyezni, hiszen emlékszem, hogy nekem az zavaró volt, hogy ezekről 
keveset beszélnek az emberek. Nehéz megszokni az új helyeket, folyton extrovertáltnak lenni, 
illetve idegen nyelven beszélni, de úgy gondolom, hogy ezeket a problémákat idővel, pár hét után 
legyőzi az ember, csak kitartónak kell lenni. Összességében életreszóló élmény lesz, minden 
nehézségével együtt.  

Helyek ahova érdemes elmenni: 

Botanikus kert 
Piazza dei Signori 
Piazza dell Erbe 
Piazza della Frutta 
Prato della Valle 
Portello (Naviglio) 
Szent Antal Bazilika 
Ghetto di Padova 
Palazzo Bo (egyetem) 
Scrovegni kápolna 
Természetrajzi múzeum 
Via Roma 
+csak úgy sétálgatni az utcákon:D 
 
Kocsmák/bulihelyek/kaja: 
 
Café Pedrocchi 
Da Pino pizzeria 
Chiosco (szórakozóhely) 
Gelateria Portogallo 
Naviglio 
Il Gottino – Vine bar 
Monkey Bar 
Portello (minden szerdán este összegyűlnek itt a fiatalok, és iszogatnak, sok bár van itt egymás 
mellett) 
 
Amennyiben bármilyen kérdésed lenne Padovával és az Erasmussal kapcsolatban nyugodtan 
keress az a.kotmayer24@gmail.com címen, szívesen megosztom még a tapasztalataimat���� 
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